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‘We keken naar 
kansen voor Delfzijl 

en haar inwoners’
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Voorwoord

Een pronkjewail 
verdient een 

eigen magazine  

Voor u ligt Het Boegkwartier – Wonen met een Plus.  

Nou ja, niet het gebouw natuurlijk maar een prachtig  

magazine over dit bijzondere wooncomplex in hartje  

centrum Delfzijl. Omdat het Boegkwartier een pronkjewail  

is geworden die het verdient om op deze manier in het  

zonnetje te worden gezet. Krabers snaren nait slim snel  

maar hier zijn we hopelijk allemaal trots op.  

Wonen met een Plus met winkels naast de deur, de zee en de haven op loopafstand én een servicepunt van 

Noorderzorg in het complex. Toch zit de grootste Plus wat mij betreft in het samen wonen op een veilige plek 

waar mensen omkijken naar elkaar. De Plus zit ook in de gezelligheid die bewoners vast gaan beleven in de tuin 

of tijdens een potje jeu de boules. Het Boegkwartier heeft alles al in zich om prettig te kunnen wonen maar  

bewoners maken het echt tot een thuis. Toen Hugo de Jonge een poosje terug kwam kijken zei hij dat  

Rotterdam er jaloers op zou zijn. Ik denk dat dat ook echt zo is en verwacht dat dit prachtige concept navolg 

krijgt op veel andere plekken in ons land. 

 

Zoiets moois ontstaat natuurlijk niet zomaar. Dat is echt te danken aan het feit dat alle betrokken partijen,  

gemeente, NCG én Acantus, er samen de schouders onder hebben gezet. We keken allemaal naar kansen;  

kansen voor Delfzijl en kansen voor haar inwoners. We zijn al heel vroeg begonnen met n nij begun om het  

verdriet over de bevingsellende om te buigen naar iets positiefs. En ja, we hebben veel hobbels moeten  

overwinnen. Ik heb echt wel eens een nachtje wakker gelegen. Toen de NCG en BZK garantie gaven op extra  

financiering uit aardbevingsgelden konden we Rottinghuis eindelijk opdracht geven om te bouwen. Dat dat  

gelukt is, mag bijna een wonder heten. De klus was ver voor de bouwcrises al aanbesteed maar kon pas jaren 

later worden uitgevoerd. Het kon eigenlijk niet meer voor die prijs. Rottinghuis heeft echt geweldig werk  

geleverd. Grote complimenten daarvoor. 

 

Met de realisatie van het Boegkwartier zijn we van het traditionele woonzorgconcept naar een modern  

samenlevingsconcept voor kleine huishoudens gegaan. De diversiteit van jong en oud en koop en huur versterkt 

elkaar aan alle kanten. Mensen hebben allemaal hun eigen talenten die in dit prachtige complex bij elkaar zijn 

gebracht, op de schaal van het Boegkwartier om het zo maar te zeggen. Het Boegkwartier is daarmee een  

kleurrijke mini samenleving geworden waar ik ongelooflijk trots op ben. Ik zou er zelf ook wel willen wonen maar 

alle appartementen zijn inmiddels bewoond.  

 

Veel leesplezier! 

 

Anita Tijsma,  

bestuurder wooncorporatie Acantus 
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‘Ik ben er trots 
op dat dit zo mooi 

is geworden’
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Er moest iets gebeuren in het centrum  

van Delfzijl. Daar was de raad het veertien 

jaar geleden volmondig over eens. ‘Er lag 

een veelbelovend maar ook prijzig plan’, 

vertelt Jan Menninga. ‘Dat had alleen kans 

van slagen als iedereen mee zou doen,  

óók de Provincie en het Rijk.’ 
 

 

 

DELFZIJL WEER ÉÉN GEHEEL 

‘De eerste stap was het centrum dichter bij de zee 

brengen. Dat de Vennenflat daarvoor moest worden 

afgebroken, daarover is veel discussie gevoerd.  

Mensen waren daar gelukkig en dan ga je niet zomaar 

weg. Bovendien was de flat beeldbepalend in de  

skyline van de stad. Ik heb lang aangehikt tegen de 

sloop, tóch is het doorgegaan. De nare boodschap 

werd makkelijker omdat de flat door de aardbevingen 

niet meer veilig was.’    

 

IEDEREEN WILDE MEEWERKEN 

‘Het mes van de sloop sneed aan meerdere kanten 

omdat we de winkels onder de flat nu konden  

verplaatsen naar lege panden in het centrum.  

Daardoor werd het winkelgebied veel compacter.  

We hebben in het begin veel geluk gehad dat we  

waterschap Noorderzijlvest meekregen. Daardoor kon 

het strand tijdens het verhogen van de dijk een heel 

stuk naar binnen worden getrokken. De vaste brug 'de 

Diekloper' zorgde definitief voor de verbinding tussen 

het centrum en de zee. Toen dat klaar was, zijn we aan 

de slag gegaan met het gebied tussen tussen de dijk 

en de molen. Dat alle plannen gerealiseerd zijn is écht 

te danken aan het feit dat iedereen eraan mee wilde 

werken. Het Waddenfonds en Groningen Seaports 

waren belangrijke partners. In de stuurgroep, die  

onder leiding van burgemeester Emme Groot koers 

hield in de plannen, zaten ook gedeputeerde Henk 

Staghouwer en mensen van het Groninger Landschap. 

De waterschappen Hunze en Aa en Noorderzijlvest 

waren beide van de partij. Die vonden elkaar in dit  

project. En er kwam financiële steun van de Provincie 

en het Rijk. De samenwerking tussen alle partijen met 

name voor wat betreft die dijkverhoging werd een  

landelijk voorbeeld van hoe economie en natuur elkaar 

kunnen versterken. We deelden de gezamenlijke  

belangen: het centrum, het water, veiligheid en  

leefbaarheid.’ 

 

JE MOET RISICO’S DURVEN NEMEN 
'Ik kijk met veel plezier terug op de afgelopen jaren. De 

samenwerking met alle partijen was mooi en intern 

hebben we ook veel plezier beleefd. Met burgemees-

ter Emme Groot had ik als oppositieleider in de raad 

zeer regelmatig hele stevige discussies maar toen ik 

weer wethouder werd veranderde dat. Ineens bleek 

dat we heel goed konden samenwerken. Die man had 

hele goede ideeën, over de kustontwikkeling en het 

Marconi-project. Met Gerard Beukema was het eigen-

lijk net zo. Die heb ik als gedeputeerde en als burge-

meester meegemaakt. Beukema heeft een 

buitengewoon scherp verstand en hij heeft overal 

connecties. Daar hebben we in dit project veel voor-

deel van gehad. Het zijn beide mannen van weinig 

woorden, doorpakkers, die risico’s durven te nemen. 

Zonder dat kom je nergens.’ 

 

Wethouder Jan Menninga: 

 ‘Iedereen wilde  
eraan meewerken, 
daarom is het gelukt’ 
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VOOR JONG EN OUD 

‘We wilden in het centrum samen met Acantus en 

Noorderzorg nieuwe woningen realiseren in de vorm 

van een zorgzone. Dat leverde intern veel discussie op. 

Wil je zoveel zorg uitstralen in het centrum van je stad? 

Uiteindelijk hebben we dat idee losgelaten en werd 

het een wooncomplex voor jong en oud. We hebben 

Noorderzorg gevraagd hoe zij invulling wilden geven 

aan de Plus van het concept wonen met een Plus. Daar 

hadden ze hele goede ideëen over maar de zorg werd 

voortdurend anders ingericht. Daardoor werd het voor 

hen steeds lastiger om dat waar te maken.  

Door alle veranderingen konden ze de menskracht en 

de financiën bijna niet op orde krijgen. Toch is dat  

uiteindelijk gelukt. Inmiddels huurt Noorderzorg een 

deel van het pand om in te spelen op de eerste hulp-

vragen van bewoners in het Boegkwartier. In het begin 

wilden we er ook een soort buurthuiskamer van 

maken, een plek om even koffie te drinken, een krantje 

te lezen of gewoon wat te kletsen. De exploitatie  

daarvan liep te veel in de papieren. Misschien kan dat 

later nog worden gerealiseerd. Los daarvan, het  

Boegkwartier is prachtig geworden met hele mooie 

woningen en een veelbelovend binnenterrein.’  

 

NIET MEER TERUG 

‘Het was een lang proces. Rottinghuis was daarin onze 

belangrijkste partner. Financieel was het een enorme 

uitdaging. In de jaren voor Corona waren de budget-

ten al krap, na Corona rezen de prijzen voor bouw- 

materialen en lonen de pan uit. Er zijn veel momenten 

geweest dat het er echt om spande. Gaat het door of 

gaat het niet door? Op een gegeven moment kun je 

gewoon niet meer terug omdat je bij zoveel partijen 

verwachtingen hebt gewekt. Acantus was een belang-

rijke partner, Noorderzorg en natuurlijk Lidl.  

De aardbevingen hebben ons in zekere zin gered. 

Dankzij het Nationaal Programma Groningen konden 

we het uiteindelijk toch doen. Voor de realisatie van 

het Boegkwartier heeft de gemeente haar nek ver  

uitgestoken. Op papier lijkt het simpel: je maakt mooie 

plannen mogelijk met een heel krap budget. Klaar. 

Maar als zoiets af is, komt er altijd nog veel meer achter 

weg en moeten er weer forse investeringen worden 

gedaan om bijvoorbeeld de infrastructuur op orde te 

maken. In dit geval wordt de riolering in de Haven-

straat vernieuwd en worden op het Vennenplein 100 

extra parkeerplaatsen aangelegd.’ 

 

DOOR EEN NIEUWE BRIL KIJKEN WAT WAAR  
NODIG IS 

‘Mensen zeggen vaak dat in Delfzijl alles verdwijnt. En 

dat is ook zo. Vroeger stond het postkantoor op de 

plek waar nu het Boegkwartier staat. Daar werkte mijn 

vader. Als jochie van een jaar of vijf kwam ik daar vaak. 

Als je ouder wordt, wordt alles historie. Er wordt steeds 

meer afgebroken maar deze plek is voor mij nog een 

klein beetje herkenbaar. Ik ben er trots op dat dit zo 

mooi is geworden. Het is dit jaar nog aanmodderen 

met de parkeerproblematiek. Daarna zul je zien dat  

dit een stukje Delfzijl is waar iedereen trots op kan zijn. 

Helaas kan niet alles wat we willen gerealiseerd  

worden. Er ligt in een la bijvoorbeeld nog een plan  

om de vestingcontouren te herstellen. Maar eerst is 

het Molenbergplein aan de beurt en laten we vooral 

de dorpen niet vergeten. Daar moet nog zoveel  

gebeuren. Als we een jaar of vijftien verder zijn met  

bevingschadeherstel, kun je door een nieuwe bril  

kijken wat waar nodig is.’          

 

 

 

Foto links: Jan Menninga en  
programmamanager Marco Hormann  
kijken uit op de daktuin.

'Ik kijk met veel plezier terug op de afgelopen jaren.  
De samenwerking met alle partijen was mooi en intern 
hebben we ook veel plezier beleefd.'
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‘Mensen kunnen 
omkijken naar elkaar 

en elkaar ontmoeten’
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Rustig en weloverwogen kiest hij zijn woor-

den. Programmamanager Marco Hormann 

(60) blikt terug op de afgelopen veertien 

jaar waarin de stadsontwikkeling van  

Delfzijl langzaam vorm kreeg. Kroon op zijn 

werk in deze periode is het Boegkwartier.  
 

 

 

ACTIEPLAN CENTRUM 

‘In 2011 ben ik als externe adviseur bij de voormalige 

gemeente Delfzijl begonnen’, begint Marco zijn  

verhaal. ‘Ik ben ingestapt op het moment dat er een 

eerste visie lag voor Delfzijl, Kleurbekennen. Die visie 

hebben we vervolgens uitgewerkt tot het Integraal  

Investeringsprogramma (2012) en daarna tot het  

Actieplan Centrum (2013). Dat is de concrete  

uitwerking van projecten om Delfzijl te vernieuwen.’   

 

TREKKEN EN DUWEN 
‘Het was geen makkelijke opgave. Maar burgemeester 

Emme Groot geloofde oprecht in de plannen en bleef 

trekken en duwen. In die tijd zaten we regelmatig om 

tafel met deskundigen zoals professor Zef Hemel,  

gespecialiseerd in ontwikkeling van het Noorden en 

met Liesbeth van der Pol, die destijds Rijksbouw-

meester was. We wilden gewoon zeker weten dat de 

oplossingen die wij hadden bedacht ook echt de  

juiste antwoorden waren op de vraagstukken. Toen ik 

als programmamanager uitvoering mocht geven aan 

het Actieplan Centrum is het balletje gaan rollen. Het 

plan concentreerde zich op drie thema’s. We wilden 

de verbinding met de zee herstellen, het centrum  

verbeteren en de historie van de stad versterken.’  

OPEN VERBINDING TUSSEN DE STAD EN DE ZEE 

‘Destijds had je nauwelijks het gevoel dat Delfzijl aan 

zee lag. De Vennenflat scheidde de stad letterlijk van 

het water. Die flat is in de jaren zestig van de vorige 

eeuw met de beste bedoelingen gebouwd. Men dacht 

dat de stad zou groeien tot een stad met wel 100.000 

inwoners. Maar de groei bleef uit en de flat paste  

eigenlijk niet bij de kleinere stad die Delfzijl is geble-

ven. Daarom is besloten om hem af te breken. Zo  

konden we op die plek een open verbinding maken 

tussen de stad en de zee. Bovendien konden de  

winkels in de Vennenflat naar leegstaande panden in 

het winkelgebied. Dat project is prachtig gekoppeld 

aan het Marconi-project. De dijk is hoger en breder 

gemaakt en maakt bij het centrum een bocht waarin 

het nieuwe stadsstrand is aangelegd. De entree naar 

het strand is als het ware naar de kop van het centrum 

gebracht. De Diekloper verbindt de stad met de zee, 

de nieuwe kwelders en de haven.’ 

 

CENTRUM VERBETEREN 

‘Daarnaast wilden we het centrum verbeteren en een 

compact winkelgebied maken.  Daarvoor boden we 

ondernemers van buiten het centrum de kans om met 

subsidie te verhuizen naar een plekje in het centrum. 

Zo is de leegstand aanzienlijk verkleind.’  

 

HAVENSTAD 

‘Delfzijl was vroeger een vestingstad en is nog altijd 

een havenstad. Het maritieme karakter van de stad 

bepaalt grotendeels het DNA van Delfzijl. Dát wilden 

we versterken en daarom is het openbare gebied aan-

gepast. Er zijn nu fonteinen, passende beplanting en 

maritieme elementen, zoals de masten in de Land-

straat en de Strandloper, die mensen naar zee leidt.’

Programmamanager Marco Hormann: 

 ‘Het Boegkwartier is het   
pronkjewail in de kroon 
op mijn werk in Delfzijl’
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De Vennenflat, scheiding tussen stad en water

OPEN VERBINDING TUSSEN DE STAD EN DE ZEE 

‘Destijds had je nauwelijks het gevoel dat Delfzijl aan 

zee lag. De Vennenflat scheidde de stad letterlijk van 

het water. Die flat is in de jaren zestig van de vorige 

eeuw met de beste bedoelingen gebouwd. Men dacht 

dat de stad zou groeien tot een stad met wel 100.000 

inwoners. Maar de groei bleef uit en de flat paste  

eigenlijk niet bij de kleinere stad die Delfzijl is  

gebleven. Daarom is besloten om hem af te breken.  

Zo konden we op die plek een open verbinding maken 

tussen de stad en de zee. Bovendien konden de  

winkels in de Vennenflat naar leegstaande panden in 

het winkelgebied. Dat project is prachtig gekoppeld 

aan het Marconi-project. De dijk is hoger en breder 

gemaakt en maakt bij het centrum een bocht waarin 

het nieuwe stadsstrand is aangelegd. De entree naar 

het strand is als het ware naar de kop van het centrum  

gebracht. De Diekloper verbindt de stad met de zee, 

de nieuwe kwelders en de haven.’ 

 

CENTRUM VERBETEREN 

‘Daarnaast wilden we het centrum verbeteren en een 

compact winkelgebied maken.  Daarvoor boden we 

ondernemers van buiten het centrum de kans om met 

subsidie te verhuizen naar een plekje in het centrum. 

Zo is de leegstand die destijds aanwezig was aanzien-

lijk verkleind.’  

 

HAVENSTAD 

‘Delfzijl was vroeger een vestingstad en is nog altijd 

een havenstad. Het maritieme karakter van de stad 

bepaalt grotendeels het DNA van Delfzijl. Dát wilden 

we versterken en daarom is het openbare gebied  

aangepast. Er zijn nu fonteinen, passende beplanting 

en maritieme elementen, zoals de masten in de  

Landstraat en de Strandloper, die mensen naar zee 

leidt.’ 



BOEGKWARTIER -  WONEN MET EEN PLUS    13

WONEN MET EEN PLUS 

‘Door de sloop van de Vennenflat moesten we voor 

Lidl ook een nieuwe plek vinden. Dat wilden we graag 

combineren met woningen voor mensen die al dan 

niet behoefte zouden hebben aan extra ondersteu-

ning bij het zelfstandig wonen. Dat concept noemden 

we Wonen met een PLUS. De keuze viel al snel op het  

gebied tussen de Waterstraat, Havenstraat en de  

Willemstraat, waar de kwaliteit van de panden niet al 

te best meer was. Om het Boegkwartier te kunnen 

bouwen moesten we een aantal panden kopen en 

moesten ondernemers naar een pand elders in het 

centrum. Dat was een hele pittige opgave, die al met 

al wel 5 jaar heeft geduurd.’  

 

PARTNERS 

‘Zo’n grote binnenstedelijke gebiedsontwikkeling kan 

je als gemeente niet in je uppie doen. Daarom hebben 

we direct een aantal partners bij dit project betrokken. 

Zo zijn woningcorporatie Acantus, Lidl en Noorderzorg 

aangehaakt. Het was een heel gepuzzel om de  

belangen van alle partijen zo goed mogelijk bij elkaar 

te brengen. Op een gegeven moment dachten we 

met Lidl overeenstemming te hebben bereikt over de 

plek voor de nieuwe supermarkt. Toen bleek de ingang 

van de winkel te ver in de Willemstraat te komen. Lang 

verhaal kort: het ontwerp is aangepast met de ingang 

op de plek van de oude slagerij Cramer. Zo was Lidl  

tevreden maar voor ons kwam er een opgave bij, een 

nieuwe slagerij voor Cramer. Die is uiteindelijk  

gebouwd op de plek van café ‘t Anker.’ 

 

INGEWIKKELDE OPGAVE 

‘Om het Boegkwartier te bouwen hebben we een  

Europese aanbesteding gehad. Daaruit hebben we 

Rottinghuis in combinatie met architectenbureau  

De Zwarte Hond geselecteerd. Financieel was het ook 

lastig. Je moet eerst veel panden aankopen en slopen. 

De kosten voor het bouwen zijn in deze regio vaak 

hoger dan de marktwaarde van commercieel  

vastgoed en sociale huurwoningen. In 2021 is de  

overeenkomst gesloten om het project uit te voeren. 

Er was zo weinig ruimte op die plek! De bouw heeft 

een paar maanden stilgelegen omdat er trillingen  

ontstonden door het heien. Daarna hebben ze de 

palen op een andere manier de grond in geslagen. 

Rottinghuis heeft het echt fantastisch gedaan, het was 

een heel plezierige samenwerking.’     

 

VERTROUWEN 
Hoewel het project een paar keer flink onder druk 

heeft gestaan, lag Marco zelden wakker van ingewik-

kelde kwesties. ‘Toch waren er momenten waarop het 

bijna mis ging. Op die momenten bedacht ik hoe we 

de zaak toch weer recht konden trekken. We konden 

het ons niet veroorloven dat het project niet zou  

slagen. Op zulke momenten is het belangrijk dat er 

betrokken bestuurders zijn, die je dag en nacht kunt 

bellen. Ik heb me de afgelopen jaren heel erg  

gesteund gevoeld door bestuurders en collega’s van 

de gemeente, die met mij bleven geloven in de  

plannen.’ 

 

SUCCESFACTOREN 

‘Dat het Boegkwartier er nu staat is te danken aan een 

duidelijke visie en bestuurlijke vasthoudendheid. En 

Acantus bleek een heel fijne samenwerkingspartner te 

zijn. Achteraf beschouwd was het uitwerken van de 

Plus in dit project nog het lastigst. Toch is daar nu een 

eerste stap in gezet. Noorderzorg gaat een woning 

huren in het complex waar dienstverlening en  

dagbesteding in komt. Los daarvan is de grootste Plus 

misschien wel dat dit complex dicht bij alle voorzie-

ningen en het strand is. Bovendien is het pand zo  

ontworpen  dat mensen kunnen omkijken naar elkaar 

en elkaar kunnen ontmoeten in de gezamenlijke  

binnentuin.’ 

 

TROTS 

Marco maakte het hele proces mee, van idee naar 

werkelijkheid. ‘Bijna alle plannen uit het Actieplan  

Centrum zijn gerealiseerd. Er is veel moois toegevoegd 

aan Delfzijl. Ik heb de afgelopen jaren regelmatig mijn 

vrouw, kinderen, ouders en vrienden hier mee naartoe 

genomen om te laten zien hoe mooi het allemaal 

werd. Ze vonden het allemaal geweldig.’ Marco was 

ook lang betrokken bij nieuwbouw in het centrum van 

Coevorden, en het stadshart in Apeldoorn. ‘Coevorden, 

Apeldoorn en Delfzijl. Dat zijn drie kronen op mijn 

werk. Het Boegkwartier is het pronkjewail in de kroon 

op mijn werk in Delfzijl. Ik loop met heel veel trots door 

de stad.’ 



‘Het Boegkwartier 
is echt prachtig 

geworden’
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Patrick van der Meer, wijkconsulent bij 

Acantus, blikt tevreden terug op de  

afgelopen jaren waarin het Boegkwartier 

langzaam maar zeker gestalte kreeg.  

‘Hoewel er binnen onze organisatie al  

langer over gesproken werd, raakte ik in 

2017 betrokken bij de nieuwbouwplannen 

in het centrum van Delfzijl’, vertelt Patrick.  
 

 

 

‘Toen eenmaal vaststond dat Het Waterpoortje daar-

voor moest wijken, wilden wij de bewoners daarover 

natuurlijk als eerste informeren. Dat hebben we  

gedaan door brieven te versturen en mensen daarna 

face-to-face bij te praten tijdens een koffiebijeen-

komst. Dat was best moeilijk, het is nooit leuk om een 

nare boodschap te moeten brengen. Sommige bewo-

ners vonden het vreselijk, anderen zagen het juist als 

een kans omdat Het Waterpoortje en de garageboxen 

eronder al sterk verouderd en niet goed toegankelijk 

waren. Gelukkig wilde een aantal bewoners en het  

Bewonersplatform Delfzijl meedenken over de inrich-

tingsplannen. Daar hebben we veel aan gehad. Het 

uiteindelijke plan is in samenspraak ontstaan.’  

 

BEWONERSWENSEN 

‘Ik herinner me een bijeenkomst waar alle betrokken 

partijen inclusief bewoners bij aanwezig waren. Ieder-

een mocht zijn of haar wensen inbrengen, alles kwam 

op tafel en er was ruimte voor alle denkbare ideëen, 

zoals extra slaapruimtes voor familieleden die van ver 

kwamen. Daarvoor was in de beoogde appartementen 

weinig ruimte. Bewoners van Het Waterpoortje wilden 

eerste keus in het woningaanbod in het nieuwe  

complex. Dat werd later zelfs een harde eis, dus dat 

hebben ze gekregen, evenals een balkonnetje. Die 

stonden niet op de eerste tekeningen van de architect, 

maar een paar appartementen aan de kant van de  

Havenstraat hebben er toch eentje gekregen. Daar 

wonen nu mensen uit Het Waterpoortje. Dat geeft  

vertrouwen. Van die dag is een hele leuke film  

gemaakt waarvoor een aantal bewoners werd geïnter-

viewd. Meneer Walthaus uit Het Waterpoortje was daar 

één van. Die heeft later ook de starthandeling verricht 

voor de bouw van het nieuwe complex. Walthaus liet 

weten dat hij beslist geen schuine wanden in zijn 

nieuwe woning wilde, daar begon hij later steeds weer 

over. Zijn nieuwe stekkie heeft dus rechte muren.’  

 

WONEN MET EEN PLUS 
‘Twee jaar later werd duidelijk dat veel huizen in de 

Zandplatenbuurt in Delfzijl-Noord moesten worden 

gesloopt. Voor die bewoners worden op verschillende 

plekken in Delfzijl nieuwe woningen gebouwd. Zo 

kwam het Boegkwartier voor hen ook in zicht, maar 

daar was in het begin weinig animo voor. Mensen 

woonden jarenlang in royale eengezinswoningen, die 

ze niet wilden verruilen voor een veel kleiner apparte-

ment. Uiteindelijk heeft een bureau ons geholpen om 

mensen enthousiast te maken voor de woningen in 

het Boegkwartier. We hebben mensen kunnen overtui-

gen van het mooie concept van wonen met een Plus, 

dicht bij alle voorzieningen, dicht bij elkaar en met 

zorgvoorzieningen in de buurt. Het Boegkwartier zou 

een woonplek worden waar mensen omkijken naar  

elkaar en waar bewoners elkaar kunnen ontmoeten in 

de gezamenlijke binnentuin.’

Patrick van der Meer, wijkconsulent bij Acantus: 

 ‘De weg ernaar toe  
was lang maar nu vindt 
iedereen het mooi’
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‘De rode stenen geven 
het complex een hele 

warme uitstraling’
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Joop Walthaus (midden) proost op 21 april 2022 op de nieuwe naam van het complex. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

TROTS 

‘Dat alles gelukt is en dat we de bewoners van meet af 

aan hebben meegenomen, daar ben ik trots op. Ik vind 

het mooi dat een aantal van hen nu in het Boegkwar-

tier woont. De samenwerking heeft onze relatie ver-

sterkt. Natuurlijk was de boodschap in het begin niet 

leuk, maar daarna moet je vooruit en dat hebben we 

gedaan. Zo zijn we naar Appingedam gereden om een 

vergelijkbare daktuin te bekijken. Dat was heel inspire-

rend. Op basis van hun wensen is een ontwerp ge-

maakt voor de gezamenlijke daktuin. Toen dat werd 

gepresenteerd was iedereen enthousiast. Vorig jaar 

zomer konden toekomstige bewoners voor het eerst in 

het complex in aanbouw kijken, dat was ook bijzonder. 

Het Boegkwartier is echt prachtig geworden. De rode 

stenen geven het complex een hele warme uitstraling. 

De weg ernaartoe was lang maar nu vindt iedereen 

het mooi.’ 

‘Meneer Walthaus liet 
weten dat hij beslist 

geen schuine wanden 
in zijn nieuwe woning 
wilde, daar begon hij 

later steeds weer over. 
Zijn nieuwe stekkie 

heeft dus rechte muren’ 



‘Leerlooikuil 
met gevonden 

kalverbeenderen’
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De sloop van de bestaande bebouwing 

bood MUG Ingenieursbureau in het  

voorjaar van 2022 de unieke kans om  

archeologisch onderzoek uit te voeren.  

De aangetroffen sporen en vondsten  

variëren van delen van de oudste vesting 

van Delfzijl (16e eeuw) tot en met  

bebouwing uit de 17e, 18e en 19e eeuw.  
 

 

 

RESTEN VAN DE OUDSTE VESTING VAN DELFZIJL 

De oudste fase van de vesting Delfzijl dateert vanaf  

de 15e eeuw. Resten hiervan zijn aangetroffen in de 

zuidwesthoek van het onderzoeksgebied. Daar vonden 

de archeologen een deel van een waterweg 

die naar de gracht rondom het toenmalige blokhuis 

van Delfzijl liep. Deze waterweg is duidelijk zichtbaar 

op de historisch-topografische kaart van 1570.  

 

BEWONING AAN DE WATER- EN WILLEMSTRAAT 
Vanaf het einde van de 16e en begin van de 17e eeuw is 

de vesting Delfzijl vergroot en opnieuw ingericht. 

Onder meer het blokhuis is verplaatst, meerdere  

soldatenbarakken zijn gebouwd en het straatbeeld is 

veranderd. Een deel van het huidige stratenplan stamt 

uit die tijd. Langs de Willemstraat en (vooral) langs de 

Waterstraat troffen de archeologen resten aan van de 

bebouwing die langs deze straten lag. Langs de Water-

straat werd bijvoorbeeld een huis uit het eerste kwart 

van de 17e eeuw gevonden, inclusief muurwerk, 

resten van keldertjes en waterputten. Achter de huizen 

aan de Waterstraat lagen de achtererven, waarvan er 

één is opgegraven. Hier troffen de archeologen onder 

andere veel materiaal uit de 18e en 19e eeuw aan.  

De rijkdom aan vondsten verstrekt veel informatie  

over deze periode. Het mooie aardewerk, met name 

geïmporteerd Engels aardewerk en glaswerk getuigt 

ervan dat de bewoners aan de Waterstraat niet 

onbemiddeld waren.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

LEERLOOIERS- EN STEENBAKKERSAMBACHT 
In het opgegraven achtererf is een kuil gevonden met 

daarin afval van leerlooien. Dit afval bestaat vooral uit 

de resten van schedels en onderpoten van runderen. 

Na het slachten van de dieren werden hun huiden,  

inclusief poten en kop, naar de leerlooier gebracht.  

Tijdens het looiproces bleven de dierlijke botten over 

als afval dat vervolgens werd gedumpt. Ook zijn er, 

verspreid over het hele onderzoeksterrein, kuilen  

gevonden met resten van bakstenen en dakpannen. 

Deze kuilen worden geïnterpreteerd als tichelkuilen. 

Dit zijn kuilen die werden gegraven om klei te winnen 

voor de productie van bouwmateriaal. 

Patrick van der Meer, wijkconsulent bij Acantus: 

 Archeologisch  
onderzoek  
legt historie bloot

Geïmporteerd Engels aardewerk uit de 18e en 19e eeuw.
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Schets uit 2017.

Eindresultaat hoek Waterstraat.
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Het Boegkwartier is ontworpen door het 

bekende Groninger architectenbureau  

De Zwarte Hond. Hoe ga je eigenlijk te werk 

bij het ontwerpen van een gebouw met 

zoveel voorzieningen in het hart van de 

stad? We vroegen het aan architect Erik 

Roerdink, die het Boegkwartier ontwierp.  
 

 

Hoe zou jij de essentie van het Boegkwartier  

omschrijven?  

'Het centrum van Delfzijl staat onder druk. Een gebouw 

als het Boegkwartier, met veel functies, zorgt ervoor 

dat het centrum levendig blijft. De supermarkt en 

commerciële ruimten zorgen voor meer voorzie- 

ningen. Het wonen in de vorm van appartementen 

draagt bij aan meer reuring in het centrum.'  

  

Met welke uitgangspunten ben je aan de slag gegaan 

voor dit ontwerp?  

'Zo veel mogelijk de verschillende functies combine-

ren en inpassen in de bestaande structuur van de stad. 

Het volume van het gebouw is opgedeeld in verschil-

lende bouwdelen. Daardoor is het gelukt een groot 

volume, met zo’n 9.000 m2, aan het centrum toe te 

voegen, op een manier die past bij Delfzijl.' 

  

Kun je vertellen hoe het gebouw zich heeft ont- 

wikkeld vanaf het eerste idee naar wat we nu zien?  

'Het ontwerp is best vaak gewijzigd. We onderzochten 

of het mogelijk was om meer woningen te maken dan 

eerst gedacht. Maar het gebouw mocht ook niet te 

groot worden. Zo hebben we bijvoorbeeld extra 

ruimte gevonden door ook woningen boven in de kap 

te maken, waardoor er ruimte was voor 78 apparte-

menten. Dit past ook nog eens goed bij de omlig-

gende bebouwing met veel kappen.' 

Wat zijn voor jou als architect de belangrijkste  

uitdagingen geweest?  

'De combinatie van een supermarkt met daaromheen 

en bovenop woningen is een complexe opgave.  

De supermarkt moet goed bereikbaar zijn voor de  

bezoekers, maar ook voor de bevoorrading. Terwijl de 

woningen om een rustige omgeving vragen met een 

mooi uitzicht. Zo hebben de woningen langs de dijk 

een schitterend uitzicht over de haven.' 

  

Hoe heb je dit vertaald in het ontwerp?  

'Het wonen op de supermarkt hebben we zo  

ontworpen dat de woningen grenzen aan de grote 

collectieve binnentuin. Dit is een groen hart om op  

uit te kijken vanuit je woning of terras, maar ook een 

fijne ontmoetingsplek voor de bewoners. Al het groen 

zorgt ook voor een gezonde omgeving met minder 

verharding. Dit draagt bij aan klimaatadaptatie  

doordat bijvoorbeeld ook regenwater in het groen 

wordt opgevangen en aan biodiversiteit door de  

verschillende planten.'  

  

Wat is volgens jou de grootste meerwaarde van dit 

ontwerp voor de bewoners en voor de omgeving?  

'Dat is de reuring die dit gebouw brengt in het  

centrum van Delfzijl, dat is heel belangrijk. Niet alleen 

voor de gebruikers zelf, maar ook voor de omliggende 

winkels die zo meer bezoekers aantrekken. En voor  

de mensen die vanuit de buitenwijken in Delfzijl zijn  

verhuisd vanuit een gezinswoning, naar deze toe- 

gankelijke appartementen rond een tuin.' 

  

Hoe kijk jij naar het eindresultaat?  

'Het heeft even geduurd, maar we zijn erg blij dat er  

nu toch een mooi gebouw staat. We hopen dat de 

mensen hier met veel plezier wonen en hun  

boodschappen doen in het centrum van Delfzijl.'  

Architect Erik Roerdink : 

 ‘Meer reuring in het  
centrum van Delfzijl!’



‘Je moet wel een 
beetje gevoel voor 
avontuur hebben’
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'Een mooi avontuur,' dat is hoe ontwikkelaar 

Vincent Tuiten het ontwikkelingstraject van 

het Boegkwartier in Delfzijl omschrijft. 

'Ik kan uren vertellen over de ontwikkeling 

van zo’n complexe opgave, maar wat mij 

vooral bijblijft is de betrokkenheid vanuit 

de betrokken partners: gemeente  

Eemsdelta, Acantus, Lidl Nederland en 

Noorderzorg. Je moet wel een beetje  

gevoel voor avontuur hebben en blijven 

geloven in het totaalplaatje. En dat is hier 

zondermeer gelukt.'  
 

 

PRIJSVRAAG 

Na het winnen van een prijsvraag in 2017 schuift Tuiten 

met een team van ontwerpers en specialisten aan om 

samen met de opdrachtgevers het plan verder uit te 

werken. Een aardbevingsbestendig appartementen-

complex met een totaaloppervlakte van zo’n 9000 m2 , 

78 appartementen, een supermarkt en winkelruimte. 

'Na een voorbereidingsperiode met een lange adem, 

mocht het sein op groen in de zomer van 2021', aldus 

Tuiten. 'De bouw kon van start!' 

 

OP AFSTAND 
'Ook dat was best avontuurlijk,' vervolgt Jeroen 

Schrage, projectleider bij Rottinghuis. 'Vooral omdat 

we midden in de stad bouwden. Je moet dan aan-

dacht hebben voor de omgeving. Je krijgt voor een 

langere periode met elkaar te maken. Dat vraagt om 

persoonlijke afstemming en een goede informatie-

voorziening. Er stond de omgeving een behoorlijke 

opgave te wachten die startte met de sloop van zowel 

de appartementen van Acantus aan de Havenstraat als 

de panden aan de Willemstraat, waaronder het pand 

van Smits’ Sport en Café het Anker.'  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

GOEDE BASIS 
Na een periode waarin de sloop en archeologisch  

onderzoek plaatsvonden, konden in februari 2022 de 

eerste funderingspalen de grond in. 'De start van de 

bouw is altijd een mooi moment, zeker na een  

intensief voorbereidingstraject', vervolgt Schrage. 

Bouw van het Boegkwartier 

 ‘Een mooi avontuur  
met prachtig resultaat’

Juni 2023
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Na het afronden van funderingswerkzaamheden in  

de nazomer van 2022 verliep de bouwfase als een  

zonnetje. Schrage: 'Mede door de inzet van onze 

bouwpartners zoals installateur Damstra. Verdieping 

voor verdieping werd in rap tempo gebouwd. Met een 

groot deel aan casco- en prefabonderdelen konden 

we het tempo hoog houden. Dat betekent dat  

complete puien, wanden, vloeren en daken kant en 

klaar op de bouw zijn aangeleverd.' 

 

OPLEVERING  
'In december 2023 mochten we Lidl de sleutel over-

handigen en medio januari 2024 was de rest van het 

gebouw klaar om opgeleverd te worden,' vertelt 

Schrage. “Momenteel lopen we nog de laatste  

opleverpunten na en komen we wat garantiewerk 

tegen, dus een aantal van onze collega’s zijn nog met 

regelmaat te vinden in het Boegkwartier. Maar zo hoort 

het ook; we zijn pas klaar als bewoners en gebruikers 

tevreden zijn.' 

 

BIJZONDERE PLEK 

'We zijn als bedrijf echt trots op wat we hier neer  

hebben mogen zetten. Het is een prachtig gebouw 

geworden waar elke Delfzijlster trots op mag zijn,'  

concludeert ook Jan Johan de Vries, directeur bij  

Rottinghuis. 'Het is een bijzondere plek om te wonen 

en ongekend leuk om te zien hoe enthousiast de  

bewoners zijn met hun nieuwe thuis.  Daar doe je het 

uiteindelijk voor!'  
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Een groene   
ontmoetingsplaats  
op het dak
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Voordat de eerste bewoners de 

sleutel kregen van hun nieuwe  

woning, was de gemeenschappelijke  

daktuin al helemaal aangelegd. Het is een 

kwestie van tijd, totdat de planten op het 

dak van de Lidl in volle bloei staan.  

Ontwerper Ewoud Zwarts kan niet wachten 

tot het zover is. 
 

 

ONTMOETINGSPLAATS 

‘Rottinghuis heeft mij anderhalf jaar geleden benaderd 

met de vraag of ik een ontwerp wilde maken voor de 

daktuin van ongeveer 1.500m2’, blikt Ewoud terug.  

‘Het idee was om op het dak van de supermarkt een 

ontmoetingsplaats te maken voor de bewoners van 

het wooncomplex. Dat moest een klein parkje worden 

waar mensen lekker van de zon kunnen genieten,  

kunnen wandelen en elkaar kunnen ontmoeten.  

Dat is makkelijk gezegd dan gedaan, omdat je op  

een dak altijd te maken hebt met gewicht.’ 

 

LAGE BEPLANTING 
Ewoud vervolgt: 'Er zijn wel wat sessies aan vooraf  

gegaan om te kijken wat mogelijk was en wat niet.  

Uiteraard zijn ook de wensen van de toekomstige  

bewoners besproken. We kwamen uit op brede  

wandelpaden en hoofdzakelijk lage planten die het 

goed doen in relatief weinig grond. De grond op het 

dak bestaat uit verschillende opbouwlagen. Daarin is 

een automatisch watergeefsysteem verwerkt. Op de 

beschermlaag op het dakleer ligt een drainagelaag. 

De derde laag bestaat uit filters. Daar bovenop ligt een 

laag die varieert in dikte. Dat is de voedingsbodem 

voor de planten. Die wil je zo dun mogelijk houden  

om het gewicht te beperken.’  

Tuinarchitect  
Ewoud Zwarts
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‘Het is eigenlijk een 
microsamenleving’
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Noorderzorg vestigt zich vanaf juni in het 

Boegkwartier. Samen met de gemeente 

Eemsdelta, Acantus en bewoners werkt 

Noorderzorg aan de verdere invulling van 

het concept Wonen met een Plus. Ook 

eventuele andere samenwerkingspartners 

worden hierbij betrokken.   
 

 

ELKAAR ONTMOETEN 

‘De locatie is prachtig, en daarnaast is het wenselijk 

om hier invulling te geven aan de uitdagingen in de 

ouderenzorg’, vindt Nienke Roosendaal. Zij is regio-

manager Eemsdelta bij Noorderzorg. Ze doelt hiermee 

op de vergrijzing, het gebrek aan personeel en op het 

anders inrichten van de zorg. Mensen blijven steeds 

langer thuis wonen. In het Boegkwartier wonen  

mensen dicht bij elkaar, ze kennen elkaar en ze kunnen 

elkaar ontmoeten. Noorderzorg gaat de komende tijd 

onderzoeken welke wensen en behoeften de  

bewoners hebben. ‘Als eerste kijken we naar wat de 

bewoners van het Boegkwartier belangrijk vinden voor 

hun directe leefomgeving en hun sociale contacten’, 

vertelt Ciska Smits, projectmanager van Noorderzorg.   

 

VERBINDING MET INWONERS 
Noorderzorg start met een zorgloket waar de bezoeker 

uit het Boegkwartier of het stadscentrum op weg 

wordt geholpen bij een zorg- of ondersteuningsvraag. 

Denk bijvoorbeeld aan een hulpmiddel om langer 

zelfstandig te kunnen wonen of de aanvraag voor  

wijkverpleging. Naast het zorgloket komt er een plek 

voor dagbesteding voor inwoners van de gemeente 

Eemsdelta met een Wmo- of Wlz-indicatie. Dit wordt 

een ontmoetingsplek voor gemiddeld zo’n 8 tot 10 

deelnemers. In een gevarieerd programma komen 

onder andere bewegen, spel, koken of muziek aan 

bod. Samen met vrijwilligers begeleidt een profes- 

sional de groep.   

WENSEN EN KEUZES 
In het Boegkwartier wonen mensen van verschillende 

leeftijden. ‘Het is eigenlijk een microsamenleving, waar 

we de kans krijgen om het ontmoeten groter te 

maken. Dat doen we ook in andere dorpen en steden’, 

noemt Roosendaal. ‘Steeds vaker horen we over  

‘noaberschap’ en wat dat voor de samenleving  

inhoudt.’ Het gaat dan ook over samen zorgen. De  

uitdaging waar de zorg in Nederland voor staat is niet 

alleen een uitdaging voor zorgorganisaties, maar is 

een maatschappelijke opgave.   

 

WISSELWERKING 

Noorderzorg heeft nabij het centrum nog een andere 

locatie, het Van Julsingha. De zorgorganisatie ziet  

kansen om beide locaties met elkaar te verbinden.  

Bijvoorbeeld door gebruik te maken van het restaurant 

in Van Julsingha. Dat wordt ook nu al gedaan door 

buurtbewoners. ‘Met deze wisselwerking kun je  

bijvoorbeeld structuur in de dag bieden die soms zo 

nodig is of het gevoel van eenzaamheid verkleinen’, 

legt Smits uit. ‘Een onsje welzijn scheelt een kilo zorg’. 

 

Patrick van der Meer, wijkconsulent bij Acantus: 

 Een onsje welzijn   
scheelt een kilo zorg

Nienke Roosendaal en Ciska Smits van Noorderzorg.
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Woensdag 21 februari ging de nieuwe Lidl 

open. Om 8.00 uur stonden de eerste  

klanten nieuwsgierig te wachten op de 

openingsactiviteit. Ze maakten kans op 

een minuut gratis winkelen en er waren  

diverse openingsaanbiedingen.  
 

 

Woensdag 21 februari ging de nieuwe Lidl open. Om 

8.00 uur stonden de eerste klanten nieuwsgierig te 

wachten op de openingsactiviteit. Ze maakten kans  

op een minuut gratis winkelen en er waren diverse 

openingsaanbiedingen. Nadat wethouder Jan  

Menninga samen met de supermarktmanager de  

winkel om 9.00 uur had geopend, liepen de klanten 

nieuwsgierig naar binnen. Bert van der Beek van  

Vastgoed & Acquisitie van Lidl Nederland is trots op 

het nieuwe filiaal: 'Het was erg druk deze ochtend en 

de klanten waren enthousiast over de nieuwe winkel 

met meer ruimte en een groter assortiment. De hele 

openingsweek ontvingen we veel positieve reacties 

van de klanten, dat is waar we het uiteindelijk voor 

doen. Wij zijn positief over de verplaatsing naar het 

nieuwe pand. De resultaten van deze eerste 

week zijn een beloning voor ons personeel 

wat elke dag voor de klant klaarstaat.' 

Nieuwe Lidl    
geopend!

Met een druk op de knop wordt  
de nieuwe Lidl geopend door  
wethouder Jan Menninga.
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‘Wij vinden de nieuwe Lidl fantastisch. De winkel is  

lekker ruim en overzichtelijk. Veel beter dan die oude 

rommel aan de overkant. Het hele complex is mooi 

geworden, ook de woningen boven de winkel.’  

Benny en Mirella Bregonje wonen in Appingedam en 

rijden iedere dag even naar Delfzijl voor een paar 

boodschappen. Benny is een geboren Rotterdammer, 

Mirella komt uit Den Haag. ‘Ik ben hier in 1979 gekomen 

door de spreiding van de PTT’, legt ze uit. Benny vult 

aan: ‘Ik kwam naar het Noorden omdat mijn vader hier 

werk kon vinden. Mijn zus woont nog in Haarlem.  

Als we daar zijn vind ik het veel te druk. Ik houd van de 

rust in het Noorden.’   

 

 

 

 

 

‘De nieuwe Lidl is prachtig. De winkel is heel groot, 

heeft mooie ruime paden en het assortiment is  

gigantisch. De woningen erboven lijken me ook wel 

mooi. Ik denk dat de mensen die daar wonen er blij 

mee zijn.’ Bert Velema verruilde zijn koopwoning in 

Delfzijl-Noord aan de Biessumerwaard anderhalf jaar 

geleden voor een prachtige twee-onder-één-kap  

woning op Slenk. 'Toen we hoorden dat we moesten 

verhuizen hebben we onze hakken niet in het zand 

gezet en direct doorgepakt. Nu wonen we in een 

prachtig nieuw huis op een andere plek in Delfzijl. 

Groot, energiezuinig en van alle gemakken voorzien. 

We zouden echt niet meer terug willen. We zijn er heel 

erg blij mee.' 

Patrick van der Meer, wijkconsulent bij Acantus: 

 Delfzielsters over   
de nieuwe Lidl

Benny en Mirella Bregonje  
voor de nieuwe Lidl.

Bert Velema:  
‘Het assortiment is gigantisch’.
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Op 21 april 2022 werd de naam  

Boegkwartier door wethouder  

an Menninga en bestuurder Anita Tijsma 

van Acantus bekendgemaakt. Dat deden 

ze met het kapotslaan van een fles  

champagne tegen de boegsteven die  

als kunstwerk tegen de dijk bij het  

bouwterrein leunt.  
 

 

 

 

 

 

Met een stoot op de scheepshoorn onthulde toe- 

komstig bewoner van het complex, Joop Walthaus,  

het bouwbord waarop de naam en het beeldmerk  

van het ‘Boegkwartier’ te zien zijn.  

 

WAAROM BOEGKWARTIER? 
Anita Tijsma legt uit waarom voor deze naam is  

gekozen. 'De nieuwe naam past in de maritieme  

traditie van de havenstad Delfzijl en verwijst naar de 

bulbsteven aan de Havenstraat, vlakbij het complex. 

Bovendien is de boeg het voorste gedeelte van een 

schip. Het is de voorloper, het wijst vooruit. Net zoals 

dit een vooruitstrevend complex wordt. Een kwartier 

verwijst naar een woonwijk of buurt in een stad of 

dorp. En zo is de naam tot stand gekomen.'

 

 De naam   
Boegkwartier

bestuurder Anita Tijsma van Acantus legt uit waar de naam Boegkwartier voor staat.



‘Ik ga hier nooit 
meer weg’
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Aan zijn balkon in de Havenstraat  

wapperen twee vlaggen vrolijk in de wind, 

de Groningse vlag en een vlag van Delfsail. 

Het lijkt alsof de Italiaanse Antonio Meloni 

daarmee wil laten zien dat hij zich thuis 

voelt in Delfzijl en misschien ook al wel  

blij is met zijn nieuwe woning in het  

Boegkwartier. Eind januari kreeg hij de 

sleutels en nu woont hij er. ‘Ik heb direct  

de vloer en de ramen opgemeten en ben 

daarna naar Kwantum gereden om alles te 

bestellen wat ik nodig had. Nu zit ik er  

netjes bij’, vertelt Meloni. ‘Ik heb ook een 

nieuw bed moeten kopen, omdat mijn 

oude tweepersoonsbed niet in deze  

slaapkamer past. Die is heel klein, maar  

zo kan het prima.’  
 

 

KACHELTJE 
De eerste dagen deed de verwarming het niet en was 

het koud in zijn nieuwe onderkomen. ‘Toen ik daarover 

belde vroegen ze mij of de waterdruk wel goed was, 

maar hoe kan ik dat weten? Gelukkig kwam er die dag 

iemand van Rottinghuis langs die mij een kacheltje 

heeft gebracht. De monteur die een dag later langs-

kwam zei dat er niks aan de hand was, de thermostaat 

was gewoon nog niet goed ingesteld.’ 

  

VIER 
Meloni regelde de verhuizing zelf. ‘Ik ben in november 

begonnen. Eerst heb ik de zolder leeggehaald, daarna 

ben ik kamer voor kamer gaan inpakken. Van de nood-

zakelijke spullen hield ik er steeds vier over. Vier hand-

doeken, vier kopjes, vier pannen. Daarmee kon ik mij 

redden tot aan de verhuizing. De rest pakte ik in. Op 

een gegeven moment vroeg mijn buurvrouw mij hoe 

ik het allemaal voor elkaar kreeg. Tja… als je de hele 

dag gaat zitten puzzelen gebeurt er niks natuurlijk’, 

lacht Meloni. 

 

GOED WONEN 

Het is fijn wonen in deze gemeente, het bestuur is ook 

goed. Toen mijn schoonmoeder 90 werd kwam Jan 

Menninga langs om haar te feliciteren. Als ik hem nu 

tegenkom maken we altijd even een praatje. Delfzijl is 

een prachtige plek, het is hier overal lekker rustig.  

Natuurlijk gebeuren er wel eens nare dingen in de 

stad, maar die gebeuren elders ook. Het nieuwe strand 

en de boulevard vind ik heel mooi geworden. Ik ga hier 

nooit meer weg.’ 

 

Patrick van der Meer, wijkconsulent bij Acantus: 

 Wat vinden bewoners    
van hun nieuwe stek?

Foto links: Antonio Meloni bij de  
entree van zijn appartement.
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‘Hier wonen is in één 
woord fantastisch!’
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Recht boven slagerij Cramer en pal naast 

de Lidl wonen ze, Melle en Hilda Tuik. Ze 

wonen er nog maar net, maar vinden hun 

nieuwe woning op deze bijzondere plek nu 

al geweldig. Het stel geniet dagelijks van 

het prachtige uitzicht over het Vennenplein 

en de dijk met het Eemshotel.  

 

 
Hoewel Melle en Hilda hun woning particulier huren, 

maken ze wel gebruik van de centrale voorzieningen 

van het wooncomplex naast hen. Ze delen de ingang 

in de Willemstraat en ook de gezamenlijke daktuin, 

waar Hilda al volop jeu de boules speelt met andere 

bewoners op de baan die speciaal voor dit doel is  

aangelegd. ‘Lekker dicht bij huis. Mooier kan het  

eigenlijk niet.’ 

 

NIEUWE SLEUTELS 
Er zijn nog een paar dingetjes die nog moeten worden 

opgelost, maar dat mag de pret niet drukken. ‘Zo  

hebben we nog geen sleutel van onze brievenbus. Die 

is ergens kwijtgeraakt’, vertelt Melle. ‘Als het goed is 

heeft Rottinghuis intussen nieuwe sleutels laten 

maken. Hopelijk krijgen we die vandaag of morgen.' 

  

WEG PLEK 
Ook hun invalidenparkeerplaats vlak voor hun woning 

is ineens verdwenen. 'Dat is wel een mop hoor', gniffelt 

Melle. 'Op de plek van onze parkeerplaats heeft de Lidl 

een stalling gebouwd voor de winkelkarretjes. Weg 

plek. ‘Maar dat soort dingen kunnen gebeuren.  

Mannen van de gemeente hebben vanmorgen de paal 

met de blauwe P al verwijderd, hopelijk zetten ze die 

snel op een andere plek weer voor ons neer.' 

 

LADDER 

'Toen ik vorig jaar de woningen boven de slagerij zag, 

heb ik de slager gevraagd of we er ééntje van konden 

huren. Zo hebben we dit bemachtigd. Voordat we  

verhuisd zijn, hebben we al een paar keer binnen  

gekeken. Omdat de lift het nog niet deed klommen 

we met een ladder via het dak omhoog. We vonden  

 

 

RUILEN 

‘Eerst wilden we de woning boven ons huren, maar 

toen zagen we dat het balkon boven kleiner is.  

Gelukkig mochten we nog ruilen. Toch hebben we wel 

veel weg moeten doen. Ik heb anderen blij gemaakt 

met mijn gereedschap en alleen het belangrijkste 

meegenomen. Hilda vult aan: ‘Deze woning is mooi 

compact en alles is dichtbij. Het is in één woord  

fantastisch. We zijn er heel erg blij mee.' 

 

SCHADUW 

‘Het dak is gebouwd op vier dikke pilaren. Dat waren 

de enige plekken waar ik in de hoogte kon werken. 

Daarop zijn grote bakken neergezet waar meerstam-

mige heesters in zijn gepoot. Dat zijn struiken die wel 

vijf meter hoog kunnen worden. Die moeten uiteinde-

lijk voor wat schaduw op het dak zorgen. Daar zijn ook 

bankjes geplaatst, zodat je daar over een paar jaar uit 

de zon kunt zitten. De daktuin ligt verder voor het 

grootste gedeelte van de dag in de volle zon.  

 

JEU DES BOULES 

‘Aan alle randen van het dak is een strook sedum  

geplant. Dat is een vetplantje dat het onder vrijwel alle 

omstandigheden goed doet en weinig onderhoud 

nodig heeft. Sedum is dol op volle zon. Daarnaast zijn 

er diverse soorten siergrassen geplant in verschillende 

hoogtes, afgewisseld met vaste planten die lang 

bloeien. Voor bewoners is een baan aangelegd waar 

jeu des boules kan worden gespeeld en een planten-

bak waar ze een kruidentuin van kunnen maken. Ik ben 

benieuwd naar de planten die ik heb uitgezocht en ga 

binnenkort kijken om te zien of ze goed aanslaan.’  

 

Foto links: Melle Tuik op de plek waar  
eerst zijn invalidenparkeerplaats was. 

Melle en Hilda Tuik.
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Koos Jensema en zijn vrouw Anneke  

kochten een appartement boven in het 

Boegkwartier. ‘We woonden aan de  

Juisterrif in de Zandplatenbuurt. Dat huis 

wordt gesloopt.  

 

 
Mijn schoonzoon adviseerde ons een woning te 

kopen, gelijkvloers en zonder tuin. We hadden ook wel 

naar Slenk gewild maar die appartementen waren een 

stuk duurder. Daarom kozen we voor het Boegkwartier. 

We lopen hier wel tegen wat obstakels aan. Je kunt je 

rollator niet fatsoenlijk over een drempel krijgen en 

voor de schuurtjes moet ik de hele tweede verdieping 

over. Bij het toilet is ook geen beugel gemonteerd.  

Die had ik daar wel verwacht vanwege die Plus maar 

kennelijk moet je dat zelf regelen via de Wmo.  

Parkeren is ook een uitdaging. We zetten de auto nu 

steeds ergens anders neer. Dat zal wel beter worden 

als er volgend jaar extra parkeerplekken bij komen op 

het Vennenplein.’  

 

GENIETEN 
‘We hebben onze verhuizing zelf geregeld, gewoon in 

etappes. Toen de klerenkasten hier stonden hebben 

we de kleren verhuisd en toen de keuken er eenmaal 

was, de potten en pannen. We hebben alle meubels 

nieuw gekocht. Er komt nog een dressoir, een nieuwe 

boekenkast en een tv-meubel. Van het Boegkwartier 

vind ik de daktuin het mooist. Ik mag graag met Jan en 

alleman een praatje maken, dus daar zul je mij van de 

zomer zeker tegen komen. En ik ga meedoen met jeu 

de boules.’  

  

HAVEN 
‘Ik hou van Delfzijl. Het is ondenkbaar dat ik elders zou 

wonen, ik hoor hier. Verder maakt het mij eigenlijk niks 

uit in welk huis ik woon. Ik heb mijn eigen ledikant mee 

en dan is het goed. Ik vind het strand en de boulevard 

prachtig geworden. Toch zul je mij daar niet zo snel 

zien. Ik ga wel iedere dag even naar de haven. Ik hoor 

bij het groepje mannen die daar dagelijks samen-

komen. Delfsail vind ik ook mooi al heb ik nog geen 

idee waar we dan onze auto moeten parkeren. Geluk-

kig duurt dat maar vier dagen. Dat is te overzien.’

‘Ik hou van Delfzijl’





Boegkwartier - wonen met een PLUS is een gezamenlijk project van 


